
Zgodnie z $ 76 ust. 3 Statutu Gminy Miejskiej Jarosław nagranie dźwiękowe z obrad 
LIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 3 października 2022 r. 

— stanowi załącznik nr 1 do protokołu - 

OA.0002.12.2022 

Protokół Nr LIII/2022 
z LIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia 

Jarosław, 3 października 2022 roku 
Sala Narad UM Rynek I, Ratusz 

Ad. I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady LIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia VIII kadencji (2018 — 2023) 

otworzył o godz.10.19 Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka. Po powitaniu 
oświadczył, iż sesja została zwołana w trybie nadzwyczajnym w oparciu o art. 20 ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, $53 ust. 4 Statutu Gminy Miejskiej 
Jarosław. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych, co stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). Nieobecni usprawiedliwieni: radna Wanda 

Czerwiec, radna Anetta Makarska, Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Strzępek, radny 
Janusz Szkodny, radna Monika Więckowska. Radny Mariusz Walter spóźnił się na obrady 
i uczestniczył w sesji od godz. 10.40. 

W obradach uczestniczyli również: 
1. Burmistrz Miasta — Waldemar Paluch 
2. Zastępca Burmistrza — Wiesław Pirożek 

3. Skarbnik Miasta — Anna Gołąb 
4. Sekretarz Miasta — Magdalena Kapusta 
5. Radca Prawny — Mariusz Prychocin 

6. Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miasta 
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Ad. II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że porządek obrad wraz 
z projektami uchwał został radnym przesłany elektronicznie w czwartek 29 września br. Do 
porządku obrad wpisano 6 projektów. 

Proponowany porządek obrad: 
I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał: 
|) w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego pn. Poprawa bezpieczeństwa 

mieszkańców Jarosławia” w ramach Rządowego programu ograniczania przestępczości 
i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022-2024, 

2) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2022 rok, 

3) w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania 
jako drogi publicznej, 
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4) w sprawie nadania nazwy rondu, 
$) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 13/1/2022 Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Jarosławia przy ul. Kamiennej, 
6) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Jarosławia na lata 2021-2027. 

IV. Zakończenie obrad. 
-porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu, 

-pismo znak: O4A.0002.12.2022 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu, 
-ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka przypomniał, że sesję zwołano w trybie 
nadzwyczajnym, zatem zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym „Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej w trybie określonym w ust. 3 stosuje się 

przepis ust. la (bezwzględna większość głosów ustawowego składu rady) z tym, że dodatkowo 
wymagana jest zgoda wnioskodawcy”, czyli w tym przypadku Burmistrza Miasta. Na pytanie, 
czy ktoś chciałby złożyć jakiś wniosek zgłosił się radny Jarosław Litwiak, który poprosił 
o wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad trzech dodatkowych projektów uchwał tj.: 

e w druku nr 1 w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 
Technicznej Rady Miasta Jarosławia, 

e w druku nr 2 w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 
Technicznej Rady Miasta Jarosławia, 

e w druku nr 3 w sprawie odwołana Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jarosławia. 

Zawnioskował również, aby w/w projekty były procedowane w pierwszej kolejności. 
Przypomniał, że zarówno Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Marcin 
Nazarewicz i Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Strzępek zostali wybrani na pełnione przez 
nich funkcje przez Radę Miasta z tytułu rekomendacji Klubu Radnych „Wspólnie Zmieniajmy 

Jarosław”. Obaj Panowie w listopadzie ubiegłego roku złożyli rezygnacje z członkostwa 
w Klubie Radnych „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”, ale przez długi czas zachowywali się fair 

wobec linii Klubu i zazwyczaj prezentowali spokojną i merytoryczną, nastawioną na 
współpracę postawę. Niestety, w ostatnim czasie radykalnie zmienili swoją postawę, co 

dokumentuje przebieg ostatnich dwóch sesji Rady Miasta. Styl zachowania, który nie ułatwia 
rozwiązywanie problemów na forum Rady nie sprzyja niezbędnej współpracy z Burmistrzem 

Miasta Jarosławia, jak również z pracownikami Urzędu Miasta i nie przystoi zwłaszcza 
osobom funkcyjnym. Nie jest to styl, który Klub „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław” podziela 
i akceptuje, dlatego wycofuje swoją rekomendację dla w/w radnych zgłaszając jednocześnie 

stosowne projekty uchwał. 
Ponadto głos zabierali: 

4 Radny Marcin Nazarewicz, pytał: 

e który z projektów uchwał przedłożonych na dzisiejszą sesję wymaga nadzwyczajnego 
trybu procedowania; 

e o jakie niewłaściwe zachowania i sytuacje posądzają go członkowie Klubu Radnych 

„Wspólnie Zmieniajmy Jarosław” w przedstawionym uzasadnieniu do projektu uchwały 
w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej Rady 

Miasta Jarosławia. 

*Ł Radny Piotr Kozak: 

e zwrócił uwagę, że to Burmistrz Miasta Jarosławia, jako wnioskodawca zwołania 
dzisiejszej sesji musi wyrazić zgodę, bądź nie na wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowych projektów uchwał; 
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e pytał Burmistrza, kiedy będzie procedowany projekt uchwały w sprawie zmiany 

Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Jarosławia (wniosek grupy młodzieży w tej 
sprawie został złożony 19 września br., odbyła się sesja 26 września 2022 r., na której 
prowadząca obrady Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót oznajmiła, że 
nastąpi to na kolejnej sesji). 

Burmistrza Miasta Waldemar Paluch, jako wnioskodawca dzisiejszej sesji (zgodnie z art. 

20 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminny) wyraził zgodę na zmianę 

porządku obrad LIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia i wprowadzenie trzech 
dodatkowych projektów uchwał. 

Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Jarosława Litwiaka o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji: 

o projektu uchwały w druku nr | w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury Technicznej Rady Miasta Jarosławia . 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 15 radnych przy głosach: 

„za”=12, 

„przeciw ” — 2, 

„wstrzymał się” — 1 

przyjęła w/w wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały, jako druk nr 1. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 

O godz. 10.40 na obrady przybył radny Mariusz Walter. 

O godz. 10.40 do godz. 10.55 nastąpiła przerwa w obradach ze względu na trudności techniczne w trakcie 

głosowania. 

Po przerwie Rada kontynuowała głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad 
dodatkowych projektów tj.: 

o projektu uchwały w druku nr 2 w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury Technicznej Rady Miasta Jarosławia . 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 16 radnych przy głosach: 

„za”- 13, 

„przeciw ” — 3, 

„wstrzymał się” — brak 

przyjęła w/w wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały, jako druk nr 2. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 

o projektu uchwały w druku nr 3 w sprawie odwołana Wiceprzewodniczącego Rady 
Miasta Jarosławia. 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 16 radnych przy głosach: 

„Za ”=13, 

„przeciw ” —3, 

„wstrzymał się” — brak 
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przyjęła w/w wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały, jako druk nr 3. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że w związku 
z wprowadzeniem do porządku obrad trzech dodatkowych projektów do procedowania 

w pierwszej kolejności, zmianie ulegnie numeracja pozostałych projektów uchwał, i tak: 
projekt: nr 1 — będzie procedowany jako nr 4, 2 - jako 5, 3 - jako 6, 4 - jako 7,5 - jako 8 
16 - jako 9. 

  

Uwzględniając przyjęte poprawki Rada Miasta w obecności 16 radnych 

ustaliła, że porządek obrad w dniu 3 października 2022 r. 

będzie się przedstawiał następująco: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej Rady 

Miasta Jarosławia, 
2) w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej Rady 

Miasta Jarosławia, 

3) w sprawie odwołana Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jarosławia, 
4) w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego pn. Poprawa bezpieczeństwa 

mieszkańców Jarosławia” w ramach Rządowego programu ograniczania 

przestępczości i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka 
na lata 2022-2024, 

5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2022 rok, 
6) w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej 

z użytkowania jako drogi publicznej, 
7) w sprawie nadania nazwy rondu, 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 13/1/2022 Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Jarosławia przy ul. Kamiennej, 
9) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Jarosławia na lata 2021-2027. 

IV. Zakończenie obrad. 
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Ad. III. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej Rady Miasta 

Jarosławia projekt uchwały w druku nr 1 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

  

Uzasadnienie do projektu uchwały: 
„Wybór Pana Radnego Marcina Nazarewicza na funkcję przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury Technicznej Rady Miasta Jarosławia na początku obecnej kadencji samorządu 

był możliwy dzięki wnioskowi, oznaczającemu zarazem rekomendację, który wypłynął 
z kręgu Klubu „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”, do którego wówczas należał Pan Radny. Od 
tamtej pory zaszły jednak istotne zmiany. Po pierwsze, Pan Radny przed blisko rokiem 
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wystąpił z Klubu „„Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”. Po drugie, zmienił w ostatnich 

miesiącach styl swojego zachowania na sesjach Rady Miasta Jarosławia na taki, którego my, 
podpisani pod projektem uchwały członkowie Klubu „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”, nie 
akceptujemy i uznajemy za niewłaściwy w odniesieniu do osoby funkcyjnej wybranej 

dzięki naszej rekomendacji i naszym głosom. Respektujemy w pełni prawo Pana Radnego 

Marcina Nazarewicza do swobody wypowiedzi i sposobu realizacji mandatu Radnego, ale 
uważamy, że każdy Radny musi brać pod uwagę konsekwencje swoich zachowań, zwłaszcza 
publicznych, w tym ich odbiór przez innych Radnych. W tym przypadku tą konsekwencją jest 

utracenie poparcia, przynajmniej ze strony podpisanych osób, dla dalszego pełnienia obecnej 
funkcji przez Pana Radnego i w rezultacie, przedłożenie projektu niniejszej uchwały. Należy 

podkreślić, iż to od Rady Miasta Jarosławia należeć będzie rozstrzygnięcie czy projekt 
uchwały zostanie przyjęty, czy też odrzucony”. 

Głos w dyskusji zabierali: 

«+ Radny Marcin Nazarewicz ponowił pytanie, o jakie niewłaściwe zachowania i sytuacje 
posądzają go członkowie Klubu Radnych .„Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”. Zwrócił 

uwagę, że spodziewał się takiej sytuacji, zatem dzisiejszy projekt nie jest dla niego 
zaskoczeniem. Mówienie o tym, że: Prezes łamie prawo, Burmistrz na to nie reaguje, że 

zadłużane jest miasto i trzeba będzie spłacać długi, że nieadekwatne do rzeczywistości są 
opłaty za różnego rodzaju usługi jest prawem radnego. I zdania w tej kwestii nie zmieni 

tym bardziej, że takie prawo daje mu ustawa o samorządzie gminnym. 
+ Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz podkreśliła, że Przewodniczący Komisji udaje 

zaskoczenie cofnięciem rekomendacji Klubu Radnych „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”. 

Wielokrotnie poza kamerami zwracano uwagę radnemu na to, co w jego zachowaniu 
członkowie Klubu uważają za niewłaściwe, jednak radny nie brał tego do siebie. Radna 

osobiście uważa, że przez ostatnich kilka miesięcy radny Marcin Nazarewicz zmienił 
sposób prowadzenia Komisji, że wykorzystuje Komisję do swoich prywatnych celów, 
a sprawy miasta i mieszkańców ..giną” w tych dyskusjach. Pojawia się też wiele 

złośliwości i prywatnych komentarzy. Członkom Klubu Radnych „Wspólnie Zmieniajmy 
Jarosław” nie podoba się sposób prowadzenia Komisji, chcą zmian i mają do tego prawo. 

4 Radny Mariusz Walter: 

e wyraził zdziwienie postawą radnych i wprowadzeniem dodatkowych projektów 
uchwał na sesji nadzwyczajnej, w jego ocenie takie projekty powinny być 
procedowane w normalnym trybie i poprzedzone dyskusją na Komisjach; 

e zaznaczył, że zastrzeżenia budzi również temat pozostałych projektów uchwał tym 
bardziej, że tydzień temu odbyła się sesja, na której można było je procedować; 

e bezzasadne jest odwoływanie z funkcji Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 
Technicznej radnego Marcina Nazarewicza, ponieważ zawsze był przygotowany 
i prowadził merytorycznie obrady Komisji; 

e dużo ważniejszą kwestią, aniżeli styl prowadzenia Komisji jest obecność radnych 
i Burmistrzów na posiedzeniach oraz trudność w zebraniu quorum przez ostatni rok - 

można przypuszczać, że było to działanie celowe po to, by teraz można było zarzucić 
nieudolność Przewodniczącemu Komisji. 

+ Radny Piotr Kozak oznajmił, że jest przeciwny temu, aby pod nieobecność 
Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Strzępka podejmować uchwałę w sprawie jego 
odwołania z funkcji. Takie działanie nie daje mu możliwości odniesienia się do zarzutów 

podniesionych w uzasadnieniu do projektu. Takie samo stanowisko wyraził radny 

Mariusz Walter. 
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Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały w druku nr 1. 

Rada Miasta w obecności 16 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” -9, „przeciw” — 2 i „wstrzymał się” — 5 podjęła 
uchwałę Nr 722/LIII/2022 w sprawie odwołania Przewodniczącego 

Komisji Infrastruktury Technicznej Rady Miasta Jarosławia- raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu, 
uchwała Nr 722/LIII/2022 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

2) w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej Rady Miasta 

Jarosławia —projekt uchwały w druku nr 2 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. 

  

W imieniu Klubu Radnych „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław” głos zabrał Przewodniczący 
Klubu Jarosław Litwiak zgłaszając kandydaturę radnego Krzysztofa Kipera na 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej. Podkreślił, że kandydat jest osobą 
wysoce zaangażowaną w pracę dla dobra miasta Jarosławia uczestnicząc w obradach wielu 
Komisji Rady Miasta. Jest osobą bardzo merytoryczną i wysoce zdyscyplinowaną. Podczas 

nieobecności Przewodniczącego tej Komisji wielokrotnie prowadził w zastępstwie obrady, co 
jest dodatkowym atutem tej kandydatury. 
Głos w dyskusji zabierali: 

+ Radny Marcin Nazarewicz podziękował za czas, kiedy pełnił funkcję Przewodniczącego 

Komisji Infrastruktury Technicznej oraz za współpracę. Zaznaczył, że osoba obecnie 
rekomendowana na Przewodniczącego wielokrotnie pomagała w prowadzeniu Komisji i 

zapewne będzie to dobra kandydatura. 
% Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka w imieniu radnych Rady Miasta 

podziękował radnemu Marcinowi Nazarewiczowi za dotychczasową pracę w Komisji. 
«+ Radny Mariusz Walter zauważył, że członkowie Klubu Radnych „Wspólnie Zmieniajmy 

Jarosław” łatwo powołali na stanowisko Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

Technicznej radnego Marcina Nazarewicza i radnego Wiesława Strzępka na 

Wiceprzewodniczącego Rady i łatwo teraz ich odwołują, zatem obawia się, że podobny los 
może spotkać rekomendowanego radnego Krzysztofa Kipera, jeśli tylko nie będzie słuchał 
wytycznych w kuluarach. Radny stwierdził, że wielokrotnie prosił o niepuszczanie w 
przestrzeń publiczną, że radny Marcin Nazarewicz załatwiał jakieś prywatne sprawy na 

posiedzeniach Komisji. Jeśli istnieją ku temu jakieś dowody to radna Dorota Batiuk- 
Jankiewicz powinna je przedstawić. 

Radny Krzysztof Kiper wyraził zgodę na kandydowanie. 

  

Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady Szczepan Łąka poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w druku nr 2, w którym proponuje się powołanie radnego 

Krzysztofa Kipera na Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej. 

Rada Miasta w obecności 16 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” -14, „przeciw” — 2 i „wstrzymał się” — brak 
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podjęła uchwałę Nr  723%/LIII/2022 w sprawie powołania 
Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Technicznej Rady Miasta 
Jarosławia- raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu, uchwała Nr 722/LII1/2022 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. 

Nowo wybrany Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Krzysztof Kiper 

podziękował za wybór Jego osoby do pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury Technicznej. 

3) w sprawie odwołana Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jarosławia —projekt uchwały w 

druku nr 3 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 
„Wybór Pana Radnego Wiesława Strzępka na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 
Jarosławia na początku obecnej kadencji samorządu był możliwy dzięki wnioskowi, 

oznaczającemu zarazem rekomendację, który wypłynął z kręgu Klubu „Wspólnie Zmieniajmy 

Jarosław”, do którego wówczas należał Pan Radny. Od tamtej pory zaszły jednak istotne 
zmiany. Po pierwsze, Pan Radny przed blisko rokiem wystąpił z Klubu „Wspólnie 
Zmieniajmy Jarosław”. Po drugie, zmienił w ostatnich miesiącach styl swojego zachowania 
na sesjach Rady Miasta Jarosławia na taki, którego my, podpisani pod projektem uchwały 

członkowie Klubu „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław”, nie akceptujemy i uznajemy za 
niewłaściwy w odniesieniu do osoby funkcyjnej wybranej dzięki naszej rekomendacji 

i naszym głosom. Respektujemy w pełni prawo Pana Radnego Wiesława Strzępka do 
swobody wypowiedzi i sposobu realizacji mandatu Radnego, ale uważamy, że każdy Radny 
musi brać pod uwagę konsekwencje swoich zachowań, zwłaszcza publicznych, w tym ich 

odbiór przez innych Radnych. W tym przypadku tą konsekwencją jest utracenie poparcia, 
przynajmniej ze strony podpisanych osób, dla dalszego pełnienia obecnej funkcji przez Pana 
Radnego i w rezultacie, przedłożenie projektu niniejszej uchwały. Należy podkreślić, iż to od 

Rady Miasta Jarosławia należeć będzie rozstrzygnięcie, czy projekt uchwały zostanie 
przyjęty, czy też odrzucony. Zgodnie bowiem z art. 19 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym, rada gminy może odwołać wiceprzewodniczącego bezwzględną 
większością głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego składu rady w głosowaniu 
tajnym”. 

Przewodniczący Rady Szczepan Łąka poinformował, że projekt uchwały dotyczy 
odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Strzępka i zgodnie z przepisami prawa 
musi się to odbyć w głosowaniu tajnym, dlatego poprosił o zgłaszanie kandydatów do pracy 
w Komisji Skrutacyjnej jednocześnie sugerując, by odbyło się jedno łączne głosowanie 

powołania składu w/w Komisji. 
Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz zgłosiła kandydaturę radnej Magdaleny Cisek-Skiba 
i radnej Jolanty Makarowskiej, natomiast Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy 
zgłosiła radnego Antoniego Lotycza i radnego Witolda Duszyńskiego. 
Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

Mając na względzie powyższe Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powołanie 
Komisji Skrutacyjnej w składzie: radna Magdalena Cisek-Skiba, radna Jolanta Makarowska, 
radny Antoni Lotycz i radny Witold Duszyński. 
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Rada Miasta Jarosławia w obecności 16 radnych przy głosach: 

„za”- 15, 

„przeciw ” — 1, 

„wstrzymał się” — brak 

powołała Komisję Skrutacyjnąa. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu. 

Od godz. 11.23 do 11.44 nastąpiła przetrwa w obradach celem ukonstytuowania się 

Komisji Skrutacyjnej i przygotowania do tajnego głosowania. 

Po przerwie głos zabrała radna Magdalena Cisek-Skiba informując zebranych, że Komisja 

Skrutacyjna ukonstytuowała się w składzie: radna Magdalena Cisek-Skiba - Przewodnicząca 
Komisji, radny Witold Duszyński - członek Komisji, radny Antoni Lotycz - członek Komisji, 
radna Jolanta Makarowska - członek Komisji. Następnie odczytała regulamin odwołania 
z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jarosławia — regulamin głosowania stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Radny Mariusz Walter po raz kolejny zwrócił uwagę, że procedowanie projektu uchwały 

o odwołaniu Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Strzępka podczas jego nieobecności nie 

powinno mieć miejsca. Stwierdził również, że w jego ocenie niniejsze odwołanie jest 
bezzasadne. Pytał też, jaka (zgodnie z przepisami) liczba głosów jest niezbędna do podjęcia 
uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego. 
Radny Marcin Nazarewicz w odniesieniu do uzasadnienia dołączonego do projektu uchwały 

zapytał, jakie niewłaściwe zachowania na sesjach Rady Miasta Jarosławia prezentował 

Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Strzępek, bo w jego treści ich nie wskazano. Ponadto 
podkreślił, że wieloletnie doświadczenie Wiceprzewodniczącego Rady Wiesława Strzępka 
było nieocenione i dlatego Jego odwołanie będzie wielką stratą dla funkcjonowania Rady 
Miasta. 

Radca Prawny Mariusz Prychocin wyjaśnił, że na sali jest obecnych 16 radnych, zatem do 
podjęcia uchwały potrzebna jest bezwzględna większość głosów w obecności co najmniej 
połowy ustawowego składu Rady w tym przypadku 9. 
Radny Piotr Kozak zarzucił Przewodniczącemu Rady nieznajomość przepisów ustawy 

samorządowej w kwestii odwołania Wiceprzewodniczącego, chociaż podpisał się pod 
procedowanym obecnie projektem. 

Wobec braku innych uwag prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miasta Szczepan 

Łąka poddał pod imienne głosowanie regulamin głosowania odwołania 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta w wersji przedstawionej przez Komisję Skrutacyjną 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 16 radnych przy głosach: 
„za”- 13, 

„przeciw ” — 1, 

„wstrzymał się” — 2 

przyjęła w/w regulamin. 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 

Komisja Skrutacyjna przygotowała karty do tajnego głosowania. Następnie członek Komisji 

Skrutacyjnej radny Antoni Lotycz odczytywał kolejno nazwiska 21 radnych, którzy (po 
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podpisaniu listy o otrzymaniu karty) przystąpili do głosowania w celu odwołania 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jarosławia, poprzez wrzucenie karty do urny. 

Od godz. 12.05 do godz. 12.19 prowadzący obrady ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie na obrady nie powrócił radny Sebastian Kogut. 

W trakcie przerwy członkowie Komisji dokonali przeliczenia głosów i sporządzili protokół z wyboru. 

Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Magdalena Cisek-Skiba odczytała 
protokół z obliczenia głosów oddanych w tajnym głosowaniu w sprawie odwołania 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jarosławia radnego Wiesława Strzępka, sporządzony na 
sesji w dniu 3 października 2022 r. informując, że w głosowaniu tajnym brało udział 

16 radnych, „„za” odwołaniem radnego Wiesława Strzępka z funkcji Wiceprzewodniczącego 
głosowało 13 radnych, „„przeciw” było 3 radnych: 
- protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu, 

-karty z tajnego głosowania w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 
Jarosławia radnego Wiesława Strzępka stanowią załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie porządku obrad radni: Piotr Kozak i Mariusz Walter podnosili, czy 
właściwym jest podejmowanie uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady, 

skoro odwołanie nastąpiło w głosowaniu tajnym i może wskazywać, jak kto głosował. 
Radca Prawny Mariusz Prychocin wyjaśnił, że ustawodawca w takiej sytuacji nie określił 
dodatkowych regulacji. Ma tu bardziej znaczenie doktryna i orzecznictwo, a podjęcie uchwały 

jest niejako zatwierdzeniem wyniku tajnego głosowania zwykłą większością głosów (uchwała 
ma charakter deklaratoryjny). 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Szczepan Łąka 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w druku nr 3. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

  

przy głosach: „za” -8, „przeciw” — 3 i „wstrzymał się” — 4 

podjęła uchwałę Nr  724LII/2022 w __ sprawie odwołania 
Wiceprzewodniczącego _ Rady _ Miasta __ Jarosławia __- raport 
  

z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu, 
uchwała Nr 724/LIN/2022 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

4) w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego pn. Poprawa bezpieczeństwa 
mieszkańców Jarosławia” w ramach Rządowego programu ograniczania przestępczości 
i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022- 
2024—projekt uchwały w druku nr 4 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że Gmina Miejska Jarosław 
złożyła wniosek o dofinansowanie projektu pn. "Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

Jarosławia" w ramach Rządowego programu ograniczania przestępczości i aspołecznych 
zachowań Razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022-2024. Wniosek 
o dofinansowanie został pozytywnie oceniony i zaakceptowany do dofinansowania przez 
Kierownictwo Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. Projekt przewidziany jest 
do realizacji w 2022 r. Wartość projektu to: 100.000,00 zł, poziom dofinansowania 100,00 %. 
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W ramach projektu przewidziano modernizację systemu monitoringu miejskiego poprzez 
zakup serwera, kamery mobilnej, głośników zewnętrznych, zadania z zakresu poprawy 
zagospodarowania przestrzeni publicznej (malowanie pasów na przejściach dla pieszych, 
wycinka gałęzi drzew i krzewów oraz ustawienie tablic edukacyjnych i informacyjnych) oraz 

realizację działań edukacyjno-profilaktycznych. 
Głos w dyskusji zabierali: 

+ Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz oznajmiła, że w związku z odwołaniem 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Wiesława Strzępka powinna nastąpić 
reorganizacja miejsc siedzących podczas obrad sesji, w taki sposób, by członkowie 

Klubu Radnych „Wspólnie Zmieniajmy Jarosław” siedzieli obok siebie, w jednej linii 
i taki wniosek składa do Przewodniczącego Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka przyjął do wiadomości powyższy wniosek 
zapewniając, że wspólnie z Biurem Rady postara się tak usadzić radnych, by podczas obrad 
czuli się komfortowo. 

4 Radny Marcin Nazarewicz poprosił, o podanie podstawy prawnej, wedle której radni 

muszą zmienić swoje dotychczasowe miejsca zasiadania na sali obrad. Ponadto 

zapytał, czy projekt uchwały w druku nr 4 był na tyle pilny, że wymagał 
nadzwyczajnego trybu procedowania. 

Burmistrz Miasta Waldemar Paluch wyjaśnił, że w ubiegłym tygodniu do Urzędu Miasta 

wpłynęła informacja o dofinansowaniu w wysokości 100 tys. zł, które należy wydatkować do 
końca bieżącego roku. 

* Radny Piotr Baran wyraził zadowolenie z faktu, iż Jarosław otrzymał 

dofinansowanie jednocześnie pytając, czy są już jakieś konkretne plany w tym 

zakresie (np. malowanie pasów na przejściach dla pieszych, wycinka gałęzi drzew 
i krzewów oraz ustawienie tablic edukacyjnych i informacyjnych). 

Dyrektor Biura Strategii i Pozyskiwania Funduszy Edyta Pytko podkreśliła, że 

w najbliższym czasie zostaną podjęte działania, celem zrealizowania poszczególnych 
elementów projektu, a konkretne miejsca (o które pytał przedmówca) wskaże dopiero 

przeprowadzona analiza zagrożeń w mieście. 

  

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Szczepan Łąka 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w druku nr 4. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” - 15, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę Nr 725/LIII/2022 w sprawie przyjęcia do realizacji 

zadania publicznego pn. Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

Jarosławia” w ramach __ Rządowego __ programu __ ograniczania 

przestępczości _i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. 

Władysława Stasiaka _na lata 2022-2024 - raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu, uchwała 
Nr 725/LII1/2022 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
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5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2022 rok - projekt 

uchwały w druku nr 5 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że w związku z przyjęciem do 

realizacji zadania publicznego pn. "Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców Jarosławia" 
w ramach Rządowego programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań Razem 

bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022-2024, przedstawia się projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie na 2022 rok w zakresie realizacji wymienionego zadania. 
Realizacja projektu umożliwi modernizację monitoringu miejskiego poprzez zakup serwera, 

kamery mobilnej, głośników zewnętrznych, zadania z zakresu poprawy zagospodarowania 
przestrzeni publicznej (malowanie pasów na przejściach dla pieszych, wycinka gałęzi drzew 

i krzewów oraz ustawienie tablic edukacyjnych i informacyjnych) oraz realizację działań 

edukacyjno-profilaktycznych. 
W dyskusji nad projektem uchwały udział brali: 

+ Radny Mariusz Walter przypomniał, że jeszcze w poprzedniej kadencji radni 
zwracali uwagę, aby nie nasadzano drzew i krzewów w obrębie skrzyżowań i przejść 
dla pieszych, gdyż utrudniają widoczność. Ponadto pytał: o zasadność podjęcia 
wycinki drzew oraz na co konkretnie zostanie wydatkowana kwota 100 tys. zł. 

+ Radny Jarosław Litwiak zwrócił uwagę przedmówcy, że w projekcie mowa jest 

o wycince gałęzi drzew i krzewów, a nie całych drzew. 

+ Radny Piotr Kozak stwierdził, że niektóre kosze na śmieci w mieście są usytuowane 

zbyt blisko przejść dla pieszych co powoduje, że osoba wyrzucająca np. papierek 
mylnie odbierana jest przez kierowców, jako ta, która ma zamiar wejść na jezdnię. 
Taka sytuacja stwarza utrudnienia w płynności ruchu, dlatego zaproponował, by te 

kosze przenieść w inne miejsce. 
Skarbnik Miasta Anna Gołąb wyjaśniła, że usługi związane z wycinką gałęzi drzew 
i krzewów zawarto w $4300 zakup usług pozostałych. Na ten cel przeznaczono kwotę 

14 tys. zł, w ramach której znajdują się również środki na organizowanie szkoleń podmiotów 
i osób prawnych, czy malowanie przejść dla pieszych. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Szczepan Łąka 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w druku nr 5. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” - 15, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 
podjęła uchwałę Nr 726/LIII/2022 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2022 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu, uchwała 
Nr 726/LIM/2022 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

6) w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej 

z użytkowania jako drogi publicznej - projekt uchwały w druku nr 6 stanowi załącznik 

nr 29 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że zgodnie z art. 10 ust. 1 
ustawy o drogach publicznych organem właściwym do pozbawienia drogi dotychczasowej 
kategorii jest organ właściwy do zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii. Zgodnie z art. 10 
ust. 2 w/w ustawy pozbawienie drogi jej kategorii dokonuje się w trybie właściwym do 

zaliczenia drogi do odpowiedniej kategorii. Zaliczenie i pozbawienie kategorii drogi gminnej 
należy do kompetencji Rady Miasta Jarosławia, a uchwała w tej sprawie musi być 

poprzedzona zasięgnięciem opinii właściwego zarządu powiatu. Przedmiotową drogę nie 
spełnia parametrów technicznych dla dróg gminnych wynikających z Rozporządzenia 
Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z dnia 2 marca 1999 r. w sprawie warunków 
technicznych jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich usytuowanie oraz nie spełnia 

funkcji drogi gminnej zgodnie z ustawą z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. Ze 
względu na swój charakter i zagospodarowanie oraz ograniczenia wjazdu pojazdów, 
ul. Rynek nie spełnia warunku ogólnodostępności, niezbędnego dla drogi publicznej. Nie ma 

wydzielonej jezdni, chodników i poboczy. Stanowi centralny plac miasta, z fontanną, 
ławkami i ogródkami gastronomicznymi. Tu odbywają się jarmarki, wystawy, wypoczywają 

mieszkańcy i przeważają piesi. 
W dyskusji udział brali: 

+ Radny Mariusz Walter zaznaczył, że na Rynku znajduje się szereg budynków, do 
których dojazd powinien odbywać się z drogi publicznej, zatem należy się zastanowić, 

czy podjęcie niniejszej uchwały nie pozbawi ich tego dojazdu (zwłaszcza 
biorąc pod uwagę osoby niepełnosprawne). 

4% Radny Marcin Nazarewicz pytał, czy niniejszy projekt uchwały równie (jak 
pozostałe) wymagał nadzwyczajnego trybu procedowania z pominięciem Komisji. 

+ Radny Piotr Kozak podkreślił, że opowiada się za wyłączeniem Rynku z ruchu 

kołowego niemniej jest zainteresowany, czy właściciele nieruchomości usytuowanych 
na Rynku zostali poinformowani o tym, że Rynek zostaje wyłączony z kategorii dróg 

publicznych i czy w związku z rewitalizacją istnieje możliwość wprowadzenia 
dodatkowego zakresu prac, nie ingerując w projekt i jego trwałość. 

Odpowiedzi udzielał Burmistrz Miasta Waldemar Paluch podkreślając, że: 
> w uchwale nie ma mowy o całkowitym zakazie wjazdu na Rynek lecz o tym, że skoro 

zgodnie z rewitalizacją jest to miejsce przeznaczone do wypoczynku, gdzie znajdują 
się ławki, stragany, fontanna to proponuje się wykreślenie tego placu z drogi 

publicznej; 

> każda kamienica usytuowana przy Rynku ma od strony zaplecza dojazd do drogi 

publicznej; 
> dostawa towarów do sklepów będzie odbywać się tak, jak dotychczas, czyli 

w określonych godzinach; 
> dostęp do Hali Targowej nie przynależy do placu rynkowego, co dokładnie pokazuje 

załącznik graficzny dołączony do projektu uchwały; 

> projekt nie wymagał pilnego rozpatrzenia, ale został złożony wniosek 

i Przewodniczący Rady zwołał sesję; 
> zadania są realizowane zgodnie z poczynionymi ustaleniami i projektem budowlanym 

związanym z przebudową płyty Rynku; 
> ze względu na charakter i zagospodarowanie oraz ograniczenia wjazdu pojazdów, 

Rynek nie spełnia warunku ogólnodostępności, niezbędnego dla drogi publicznej (nie 
ma wydzielonej jezdni, chodników i poboczy); 
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> mieszkańcy Rynku nie byli powiadamiani o przedłożeniu projektu uchwały w druku 

nr 6, bo nie ma potrzeby przeprowadzenia konsultacji przy zamiarze wyłączenia dróg 

gminnych (jedyne uzgodnienie poczyniono z Powiatem); 
> wnioski o dofinansowanie danego projektu nie umożliwiają zmiany w zakresie 

rzeczowym. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Szczepan Łąka 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w druku nr 6. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” - 14, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 1 
podjęła uchwałę Nr 727/LIII/2022 w sprawie pozbawienia drogi 

kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 
drogi publicznej — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik 

nr 30 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 72V/LIN/2022 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 

7) w sprawie nadania nazwy rondu - projekt uchwały w druku nr 7 stanowi załącznik 

nr 32 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że z wnioskiem o nadanie 
nazwy rondu położonemu u zbiegu ulic Ignacego Kraszewskiego i Pełkińskiej w Jarosławiu 
wystąpiło Jarosławskie Stowarzyszenie „Ocalić Przeszłość dla Przyszłości”, wskazując, że 

w pobliżu obecnego ronda mieścił się dom rodzinny Michał Zielińskiego — autora 
najsłynniejszej piosenki żołnierskiej pt. „Serce w plecaku”. Michał Zieliński (ur. 15 września 

1905 w Jarosławiu, zm. 14 listopada 1972) — podoficer piechoty Wojska Polskiego, muzyk, 
wykładowca i poeta, głównie znany jako autor piosenki „Serce w plecaku”, popularnej 
piosenki z okresu II wojny światowej. Od 1926 roku służył jako podoficer zawodowy 
w Wojsku Polskim, między innymi jako muzyk w orkiestrze 3 pułku piechoty Legionów 
w Jarosławiu, kierowanej przez kapelmistrza porucznika Tadeusza Dawidowicza. Latem 

1933, kiedy przebywał w Truskawcu, Dawidowicz podsunął Zielińskiemu pomysł napisania 
piosenki żołnierskiej i w ten sposób powstała piosenka „Serce w plecaku”. W czasie wojny 

brał udział w kampanii wrześniowej i walczył jako żołnierz Ludowego Wojska Polskiego. 
W 1944 napisał i wystawił komedię muzyczną "Partyzanci w niebie". W 1945 roku, 
w stopniu starszego sierżanta, pełnił służbę w 53 pułku piechoty w Ostródzie. Pod koniec 

roku został zdemobilizowany i wrócił do Jarosławia, gdzie przez wiele lat pracował jako 
wykładowca w Państwowej Szkole Muzycznej I stopnia im. Fryderyka Chopina w Jarosławiu. 
Zmarł 14 listopada 1972 i został pochowany na Starym Cmentarzu w Jarosławiu. 
Głos w dyskusji zabierali: 

4 Radny Marcin Nazarewicz pytał, czy projekt posiada opinię Rady Dzielnicy. 

+ Radny Mariusz Walter zwrócił uwagę na zagrożenie bezpieczeństwa pieszych 
szczególnie dzieci uczęszczających do szkół przy ulicy Kraszewskiego w związku 
z trwającym remontem tej ulicy (rozebrany chodnik i brak wyznaczonego przejścia). 

+ Radny Piotr Kozak zasugerował Burmistrzowi, by rozważył dopisanie przed 
nazwiskiem .,Michał Zieliński” stopnia wojskowego i adnotację, że był autorem piosenki 
żołnierskiej „Serce w plecaku”. 
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4» Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy wyraziła radość z inicjatywy 

Stowarzyszenia „„Ocalić Przeszłość dla Przyszłości”. 
«+ Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz stwierdziła, że w tym przypadku niepotrzebna była 

opinia Rady Dzielnicy (która zapewne przychyliłaby się do wniosku), ponieważ 
w pobliżu ronda, któremu proponuje się nadać nazwę imienia Michała Zielińskiego 

znajdował się Jego dom rodzinny, o czym wspomniała córka honorowanego, 
uczestnicząca w posiedzeniu Komisji Infrastruktury Społecznej podczas rozpatrywania 
wniosku Stowarzyszenia. 

W odpowiedzi Burmistrz Miasta Waldemar Paluch oznajmił, że: 
> wniosek o nadanie nazwy rondu był dość dawno analizowany na posiedzeniu Komisji 

Infrastruktury Społecznej i uzyskał opinię pozytywną, nie od razu jednak 

przystąpiono do sporządzenia odpowiedniego projektu uchwały, bo rondo było 

jeszcze w trakcie budowy; 

> obecnie rondo jest już gotowe, a ponieważ jeszcze w tym miesiącu planuje się 

oficjalne oddanie do użytku całej ulicy Kraszewskiego uznano, że zasadnym jest, by 
wraz z tym wydarzeniem nastąpiło uroczyste nadanie imienia rondu u zbiegu ulic: 

Pełkińskiej i Kraszewskiego: 
> ulica Kraszewskiego jest nadal w remoncie, nie została jeszcze przekazana miastu 

i stąd traktowana jest, jako plac budowy (dlatego brak jest jeszcze m.in. 

oznakowanych przejść); 
> nazwa ronda jest identyczna jak ta, zawarta we wniosku Jarosławskiego 

Stowarzyszenia „Ocalić Przeszłość dla Przyszłości”; a Michał Zieliński głównie znany 

jest, jako autor piosenki „Serce w plecaku”, a nie jako wybitny żołnierz. 
Radny Mariusz Walter zgłosił wniosek o dopisanie do $1 przed nazwiskiem Michała 

Zielińskiego słowa: „Żołnierza”. 

Radny Piotr Baran oświadczył, że przy tego typu uchwałach nie powinno być żadnych 
dyskusji zwłaszcza, że Stowarzyszenie wystąpiło o nadanie konkretnej nazwy rondu, a dzisiaj 

radni próbują ją zmienić. 

W trakcie dyskusji obrady opuścili radni: Piotr Baran, Witołd Duszyński, Marcin Nazarewicz. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek radnego Mariusza Waltera 

o wprowadzenie zmiany w projekcie uchwały nr 7 poprzez o dopisanie do $1 przed 
nazwiskiem Michała Zielińskiego słowa: „„Żołnierza”. 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 12 radnych przy głosach: 
„za”- I, 

„przeciw ” — 10, 

„wstrzymał się” — I 

odrzuciła w/w wniosek. 
-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 

protokołu. 
Na obrady o godz. 13.34 na powrócił radny Witold Duszyński. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Szczepan Łąka 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w druku nr 7. 
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Rada Miasta w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” - 13, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 1 

podjęła uchwałę Nr 728/LIII/2022 w sprawie nadania nazwy rondu — 
raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu, uchwała Nr 728/LII1/2022 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

O godz. 13.37 obrady opuściła radna Magdalena Cisek-Skiba. 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr _13/1/2022 Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Jarosławia przy ul. Kamiennej- 
projekt uchwały w druku nr 8 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że do Urzędu Miasta 
Jarosławia zgłosili się inwestorzy zainteresowani przystąpieniem do przetargu na dzierżawę 

działki należącej do Gminy Miejskiej Jarosław nr ewid. gruntów 2286/4 Obręb 1. Inwestorzy 
zadeklarowali chęć budowy na ww. działce farmy fotowoltaicznej o mocy do 8 MW. Działka 
2286/4 Obręb 1 posiada powierzchnię 10,7046 ha, położona jest przy drodze publicznej, 

powiatowej, ul. Kamiennej. Dla działki brak jest Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego. W Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Miasta Jarosławia działka znajduje się w obszarze: 

o przeważająca część działki o powierzchni około 7,5689 ha - strefa DG pełniąca 
funkcje mieszane: przemysłową, obsługi technicznej miasta, obsługi komunikacji oraz 
lokalnej przedsiębiorczości z obszarem funkcjonalnym DG3A; 

o południowa część działki o powierzchni około 2,9025 ha - strefa RZ — strefa terenów 
rolnych oprzewadze użytków zielonych, obejmujące: tereny otoczenia cieków 

stanowiące ciągi ekologiczne, tereny podmokłe. a także strome stoki i uskoki terenowe 
oraz tereny łąkowo pastwiskowe - obok funkcji rolniczej pełni funkcje ochronne 
i wypoczynkowe; 

o zachodnia część działki o powierzchni około 0,2332 ha — strefa RP — terenów rolnych 
o przewadze gruntów ornych, pełni funkcje rolnicze. 

Zgodnie zart. 10 ust. 2a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym jeżeli na obszarze gminy przewiduje się wyznaczenie obszarów, na których 
rozmieszczone będą urządzenia wytwarzające energię z odnawialnych źródeł energii o mocy 

zainstalowanej większej niż 500kW, atakże ich stref ochronnych związanych 
z ograniczeniami w zabudowie oraz zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu, w studium 

ustala się ich rozmieszczenie. Powoduje to konieczność przystąpienia do zmiany istniejącego 
Studium w celu wyznaczenia takiego obszaru. Zgodnie zart. 27 ustawy z dnia 27 marca 
2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zmiana studium następuje w takim 
trybie, w jakim jest ono uchwalane. W związku z powyższym rozpoczęcie procesu prac nad 
projektem zmiany Studium wymaga podjęcia uchwały o przystąpieniu do jego opracowania. 

Planowana zmiana Studium dotyczy obszaru o powierzchni około 12,3368 ha położonego 
przy ul. Kamiennej w granicach oznaczonych na załączniku graficznym. Stale wzrastające 
zużycie oraz koszty energii każą gminom poszukiwać alternatyw dla energii wytwarzanej 
z paliw kopalnych, których złoża już teraz są ograniczone, acena ich wydobycia stale 
wzrasta. 

Protokół z LIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia odbytej w dniu 3 października 2022 r. Strona 15



Planowana farma fotowoltaiczna generować ma tzw. „zieloną energię” co przyczyni się do 
zmniejszenia emisji gazów. Racjonalizacja zużycia energii, koniecznych surowców 
i materiałów przy wzroście udziału wykorzystywanych zasobów odnawialnych w celu 
minimalizacji emisji gazów cieplarnianych oraz zanieczyszczeń powietrza jest zgodna 

z założeniami polityki energetycznej kraju oraz Unii Europejskiej. 
Głos w dyskusji zabierali: radny Piotr Kozak, radny Mariusz Nazarewicz i radny Piotr 

Baran pytając, czy: 

e Rada Miasta ubiegłych kadencji wyraziła zgodę na sprzedaż lub dzierżawę 
nieruchomości będącej przedmiotem projektu uchwały przy ul. Kamiennej; 

e powstanie farmy fotowoltaicznej nie będzie kolidować z pobliską zabudową 
mieszkaniową na tym terenie; 

e strefa ochronna wyznaczona dla obszaru objętego zmianą będzie wewnątrz terenu 
inwestycyjnego zaznaczonego w załączniku graficznym linią przerywaną, czy też 
wyjdzie poza nią na działki sąsiednie; 

e poczyniono jakieś kroki w celu pozyskania inwestora i czy nie należy przestrzegać 
zapisów studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, które 
wskazują, co na tym terenie może się znajdować; 

e projekt jest aż tak pilny, że wymagał pominięcia wydania opinii przez merytoryczną 

Komisję Rady; 

e  |okalna społeczność została powiadomiona o niniejszym zamiarze i czy wyraziła na to 
zgodę; 

e Rada Dzielnicy Nr VII wydała opinię w w/w sprawie; 

e miasto brało pod uwagę możliwość budowy własnej farmy fotowoltaicznej 

niekoniecznie w tym miejscu; 

e czy brana była pod uwagę zmiana miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 

Radny Marcin Nazarewicz, jako Przewodniczący Rady Dzielnicy Nr VII oświadczył, że do 
Rady Dzielnicy Nr VII nie wpłynął żaden wniosek w kwestii zmiany studium. 
Ponadto radny zgłosił wniosek, aby z podjęciem decyzji wstrzymać się do czasu powzięcia 

opinii Rady Dzielnicy lub mieszkańców i cofnąć projekt chwały w druku nr 8 do prac Komisji 

Rady Miasta. 
Odpowiedzi udzielali: Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Mieniem 

Komunalnym i Ochrony Środowiska Grażyna Strzelec i Burmistrz Miasta Waldemar 
Paluch wyjaśniając, że: 

» działka była dzierżawiona na czas nieoznaczony na cele rolnicze i na pewno w tym 

zakresie Rada Miasta podejmowała stosowną uchwałę; 
> omawiany projekt uchwały dotyczy zmiany studium w związku z zadeklarowaną 

chęcią budowy farmy fotowoltaicznej i jeśli faktycznie taki wniosek wpłynie 
i inwestor zechce wydzierżawić działkę na ten cel, wówczas Rada Miasta będzie 
musiała wyrazić na to zgodę w formie uchwały; 

>» rząd przygotowuje zmianę ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

i jeśli wejdzie ona w życie to nie będzie możliwe wprowadzanie zmian do studium, 
(wtedy będą sporządzane tylko ogólne plany miejscowego zagospodarowania 

przestrzennego); 
> tereny przy ulicy Kamiennej przeznaczone są pod inwestycje; 

> dzierżawca terenu zostanie wyłoniony w drodze przetargu nieograniczonego, 
a wpływy z dzierżawy i podatku zasilą dochody gminy; 

Protokół z LIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Jarosławia odbytej w dniu 3 października 2022 r. Strona 16



jeśli nastąpi zmiana studium, wówczas zostaną określone strefy ochronne dla 

zabudowy mieszkaniowej w granicach terenu inwestycyjnego objętego zmianą 

studium; 

> ustawa o samorządzie gminnym dopuszcza złożenie wniosku przez Burmistrza 
o zwołanie sesji i wówczas Przewodniczący obowiązany jest ją zwołać na dzień 

przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia takiego wniosku; 
> miasto nie przewiduje budowy własnej farmy fotowoltaicznej, gdyż nie jest to zadanie 

własne gminy; 
> do tej pory nie podjęto uchwały, by dla tego terenu stworzyć miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego: 
> jeśli w dniu dzisiejszym Rada Miasta wyrazi zgodę na zmianę studium, wówczas 

mieszkańcy zostaną powiadomieni o tym fakcie w sposób zwyczajowo przyjęty. 

v 

O godz. 13.40 obrady opuścili: 

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót i radny Piotr Kozak. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek radnego Marcina Nazarewicza 
o cofnięcie projektu chwały w druku nr 8 do prac Komisji Rady. 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 12 radnych przy głosach: 
„ZaT=Ż, 

„przeciw " — 7, 

„wstrzymał się” — 2 

odrzuciła w/w wniosek . 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 

protokołu. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Szczepan Łąka 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w druku nr 8. 

Rada Miasta w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” - 9, „przeciw” — 1 i „wstrzymał się” — 1 

(radny Marcin Nazarewicz nie brał udziału w głosowaniu) podjęła uchwałę 

Nr 729/LII1/2022_w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Nr __ 13/1/2022 __ Studium uwarunkowań i _ kierunków 
zagospodarowania ___ przestrzennego _ _Miasta__ Jarosławia __ przy 

ul. Kamiennej — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik 

nr 38 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 729%/LII1/2022 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu. 

O godz. 14.00 obrady opuścił radny Mariusz Walter i radny Marcin Nazarewicz. 

9) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Jarosławia na lata 2021-2027- projekt 

uchwały w druku nr 9 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że Strategia Rozwoju Miasta 
Jarosławia na lata 2021-2027 wyznacza cele i kierunki działania Miasta Jarosławia. 
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Załącznikami do Strategii jest diagnoza oraz karty projektów. Strategia Rozwoju Miasta 

Jarosławia na lata 2021-2027 została pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd Województwa 

Podkarpackiego w Rzeszowie uchwałą nr 426/8583/22 z dnia 27 września 2022 r. 

Radny Marcin Nazarewicz pytał: 

e dlaczego tak obszerny dokument, jakim jest Strategia Rozwoju Miasta został 
przedłożony do procedowania na sesję nadzwyczajną 3 października br., o której radni 
zostali powiadomieni na 3 dni wcześniej tj. w czwartek o godz. 16.42; 

e na jakie lata ma być uchwalona Strategia (są rozbieżności w datach tj. 2021-2027, 
a w innym miejscu 2022-2027); 

e w jaki sposób planowana jest rola Dzielnicy Nr VII określona w tym dokumencie, 
skoro na str.88 na rysunku graficznym pn. „Model struktury funkcyjno-przestrzennej 
Gminy Miejskiej Jarosław wraz z obszarami strategicznymi” nie została ona w ogóle 

ujęta; 

e dlaczego na str.82 wskazano lokalizację PSZOK-u w miejscu zupełnie innym, aniżeli 
jest obecnie budowany. 

Ponadto radny wniósł uwagi do analizy SWOT, w której zapisy wzajemnie się wykluczają. 

W odpowiedzi Dyrektor Biura Strategii i Pozyskiwania Funduszy Edyta Pytko 

podkreśliła, że: 
> Strategia Rozwoju Miasta została opracowana na lata 2021 — 2027, bo właśnie 

w roku 2021 rozpoczęły się konsultacje w sprawie tego dokumentu; 
> w ubiegłym roku Rada Miasta podjęła uchwałę, w jaki sposób będzie procedowana 

Strategia i stąd tak długi okres konsultacji nad tym dokumentem; 
> na str. 88 zostały wskazane obszary interwencji strategicznej w mieście, natomiast 

poszczególne planowane inwestycje nie zawierają dokładnych lokalizacji, bo to 
będzie ustalane na etapie wdrożeniowym:; 

> Strategia przede wszystkim ustala dokładne kierunki i powinna posiadać programy 

wdrożeniowe zgodnie z harmonogramem zawartym w tym dokumencie; 
> zgodnie z potrzebami zachodzącymi w mieście będzie ona aktualizowana; 
> przeprowadzona analiza SWOT uwzględniła mocne i słabe strony, które były takie 

same, czyli wykluczały się wzajemnie . 
O godz. 14.13 obrady opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

Przewodniczący Rady Miasta Szczepan Łąka poinformował, że opuszczenie obrad przez 

radnego Marcina Nazarewicza spowodowało brak quorum niezbędnego do podejmowania 
prawomocnych decyzji. Wobec tej sytuacji zaproponował przejście do kolejnego punktu 
obrad tj. zamknięcia dzisiejszej sesji. Po wypowiedzeniu formuły — zamykam LIII sesję Rady 
Miasta - Burmistrz Miasta Waldemar Paluch poprosił o 3 minutową przerwę przed 

zamknięciem sesji. 

Od godz.14.14 do 14.25 nastąpiła przerwa w obradach. 

Po przerwie na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

Wobec osiągnięcia quorum Przewodniczący Rady Szczepan Łąka poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w druku nr 9. 

Rada Miasta w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” - 8 „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 3 
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podjęła uchwałę Nr 730/LIII/2022 w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Miasta Jarosławia na_ lata 2021 — _2027- raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 

protokołu, uchwała Nr 73%/LII1/2022 stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
> 25 26 2 26 24 >ke 2 > 26 2 2h > 2ke 2łe 2 2 2 > 26 2 2he 2łe 26 2 2 2 2 2 2 28 złe e łe 26 26 ok 2 > 2 2 2 2 2 2 > 26 2 2 2 2h 6 > kk 

Ad. IV. Zakończenie obrad. 

  

246. > > > > >łe 24 >ke 216 > 24 2 > 2l6 24 > 236 2 > 2h > >ke >he > 2 2łe > 2 2łe 2 2k 2łe > 2ke 2 2h >łk > 2ke >le >le 2łe >he 2le 2h 2łe > 2 >ke >i6 2łe >ke > > 2ke > > >je 2 2 2 >k > >k 

Przewodniczący Rady Miasta 

Jarosławia 

(je: I aż. 

Nikt z radnych nie zgłosił pisemnego wystąpienia w trybie $ 77 ust.6 Statutu Gminy 

Miejskiej Jarosław. 

Protokół sporządziła: 

     

  

inspekto ziafr Ofgdnizacyjno-Administracyjnego 

mgr Maypfa Maziarka 

działu Organizacyjno-Administracyjnego 

mgr Beata Fisk rzy | — 

inspektor Wydziału Organizacyjno-Administracyjnego 
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